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Bakgrunn: Nasjonal transportplan (NTP 2018-29)

● Mål i NTP: 

● Persontransportveksten i byområdene skal tas med kollektivtransport, sykkel og gange.

● Gjelder i første rekke ni større byer med bymiljø-/byvekstavtaler

● Flere mindre byer (som Molde) vil få transportmessige utfordringer på grunn av bl.a. 
befolkningsvekst. En samordnet og helhetlig satsing på effektiv og miljøvennlig 
bytransport og arealbruk vil være gunstig også i disse byområdene.

● Regjeringen mener ut fra dette at lokale forhold som bystruktur, befolkningsgrunnlag og 
transportvekst kan tilsi at man bør planlegge bypakker i disse byene ut fra nullvekstmål 
for persontransport med bil. 

● Transport- og kommunikasjonskomiteen legger til grunn et mål om en sykkelandel i byer 
på 20 prosent (Molde 8%)
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Bakgrunn: Lokale vedtak

● Molde kommune har i flere omganger vedtatt gjennomføring av en bypakke for Molde 
(senest i 2015)

● Bypakken har som mål å legge grunnlag for:

- bedre framkommelighet for næringstrafikken 

- at persontransport i større grad gjennomføres med kollektivtransport, sykling og gåing.

● Bypakken omfatter:

- utbygging av kollektiv-/sambruksfelt langs E39 Bolsønes-Årø 

- en rekke tiltak spredt over hele byen for å bedre     framkommeligheten for 
næringstrafikken og gi bedre betingelser for kollektivtrafikk samt sykling og gåing.
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E39 Bolsønes - Årø  - Bypakke Molde
(tiltak for syklende, gående og kollektiv må revideres)

(
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Utbyggingsplan fra 2015 (må revideres)
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Finansiering og realisering

● Stortingsmeldingen om Nasjonal transportplan (NTP) 2018-2029 ble behandlet i 
Stortinget 19. juni 2017.

● Handlingsprogrammet (HP) 2018-2023 er en konkretisering av innsatsen på riksveg i 
første seksårsperiode av Nasjonal transportplan.

● Handlingsprogrammet utgjør grunnlaget for fordelingen av midler til riksveg i de årlige 
statsbudsjettene.

● NTP og HP rulleres/revideres i 2020-21(vedtas vår 2021)

● Nødvendig med egen bompengeproposisjon til Stortinget
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Oversikt planarbeid E39 Bolsønes-Årø



● Reguleringsplanen for E39 Bolsønes-Kviltorp skal:

– Gi bedre framkommelighet og tilgjengelighet for kollektivtrafikken.

– Gi bedre framkommelighet og sikkerhet for alle myke trafikanter med vekt på 
universell og attraktiv utforming.

– Gi god framkommelighet for næringstransport på E39.

– Minimere barrierevirkningen av E 39.

● For alle effektmåla over gjelder at planen gjennomgående skal:

– Minimere ulemper knyttet til bl.a. støy, trafikk og visuelle forhold, herunder beholde 
og om mulig forbedre rekreasjonskvalitetene i områdene langs E39.

– Ha god arkitektonisk kvalitet og tilpasning til omkringliggende bymiljø og landskap.

Mål for planarbeidet



● Bypakken legger til grunn at E39 skal utvides med kollektiv-/sambruksfelt (samkjøring 2+)

● Kapasitetssterk gate – B9 i Håndbok N100 Veg- og gateutforming

● Vegbredde inkl. midtrabatt – 17-18 meter

● Korridorbredde – varierer med løsninger

– Grøft-/rabattbredde

– Gang- og sykkelløsninger, særlig krysningspunkt 

(arealkrevende broer/underganger med ramper)

– Bussholdeplasser

– Avveining estetikk/arealbeslag

● Fartsgrense E39 - 60 km/t

Vegstandard

Håndbok N100 Veg- og gateutforming Situasjon i dag

Årsdøgntrafikk (ÅDT) > 15 000 – vurdere fire felt 15 000 - 16 000

> 8 busser i makstimen og 
> 1 min. forsinkelse per km – vurdere kollektivfelt 

13 busser og 
> 2 min forsinkelse per km



Avgrensing av planområdet



Planforslag E39 Bolsønes-Kviltorp 2016



• Ny E39 kobles til Fuglsetkrysset

• Arealbeslag og tilkomst for Felleskjøpet og Wist last og buss/Nettbuss

Ny løsning Bolsønes-Fuglset



Prinsippløsning kommunedelplan Julbøen-Molde/grensesnitt Bolsønes
(avstand min 120 m mellom tunnel og kryss)



Mulighetsskisse Fuglsetområdet m/sykkelveg



● Rundkjøringer Fuglset og Kviltorp
– Ingen kryss mellom Fuglset-Kviltorp - primært

– Eller rundkjøring Retiro – sekundært (godkjennes Vegdir.)

● Kryss/avkjørsler stenges
– Retirovegen
– Kunstgressbanen/Lubbenes
– Retiro
– Båthavna
– Nøisomhedfyllinga
– Enkeltavkjørsler

Kryssløsninger E39 (forslag til utgående tekst i rødt)



a) Fra en forlenget Verftsgate og over dagens parkeringsareal for båthavna 
(tilkomst til Ahlsell-området vil uansett løses fra Verftsgata).

b) Broløsning fra Retirovegen. 

c) Rundkjøring ved Retiroanlegget/båthavna.

Endres til: Direkte av- og påkjøring i form av høyre av/høyre på

Kjøretilkomst til Retiroanlegget og båthavna



Mulighetsskisse – direkte av- og påkjøring Retiro/båthavna



a) Fra Kviltorpvegen via oppgradert Kometvegen/Amtmannvegen og på ny veg 
mellom Nøisomhed og kunstgressbanen.

b) Fra Retirovegen på nordsiden av Retiroparken. 

c) Fra en eventuell rundkjøring ved Retiroanlegget/båthavna.

Endres til: Direkte av- og påkjøring i form av høyre av/høyre på

Kjøretilkomst til Retiroparken/Kunstgressbanen/Lubbenes 



Mulighetsskisse – direkte av- og påkjøring Lubbenes/Kgb



a) Sideveg fra Kviltorpkrysset.

Omregulering av Kviltorpkrysset, søndre arm endres

Tilkomst Nøisomhedfyllinga/Fjærestua



● Som i dag på mesteparten av strekningen

● Senterlinje Tøndergård-Retiro:
– ligger fast - utvidelsen likt fordelt
– forskyves mot sør
– forskyves mot nord

Plassering av senterlinje



● Kryssing E39
– planskilte – broer og underganger

● Langs E39 – nordside
– gang- og sykkelveg eller sykkelveg med fortau

● Langs E39 – sørside
– turveg fra Kviltorp camping 

til og ev. gjennom båthavna

Gående og syklende



● Kollektivfelt-/sambruksfelt

● Plassering av bussholdeplasser

Kollektiv



● Plassering (Retiro?)

● Fordeler og ulemper

● Gjennomførbarhet

● Kostnader

Kort miljøkulvert?



Eksempel



Mulighetsskisse – miljøkulvert/«grønn bru»



● Flere tunneler utredet i 2017 og forkastet av kommunestyret

● Innkomne merknader ønsker ny vurdering
– Mindre inngripende løsning
– Lavere kostnad (ett løp)

● Statens vegvesen vil varsle mulig innsigelse (måloppnåelse og kostnad)

Tunnel Fuglset-Lergrovika



● Omlegging av Enenvegen

● Må innløse både Rema 1000/Auto 8-8 og Felleskjøpet

Fuglset



● Nedbygging av dyrket mark

● Nærhet til boliger, gårdsbruk og kulturminne

Lergrovika



Planavgrensning?



● Blir laget egen støyrapport for planen
– Viser beregnede støysoner (gul 55-65 dB, rød > 65 dB)
– Vurderer aktuelle tiltak

• Områdeskjerm som dekker flere boligeiendommer

• Lokal skjerming av enkelteiendommer

• Innløsning

● Støyretningslinje T-1442, veileder M-128
– Hovedregel: Støy over 55 dB utendørs utløser tiltak

Støyrapport



● Nødvendig uansett løsninger
– Arealbeslag
– Støy

● Unngå innløsning for enhver pris?
– Funksjonelle løsninger
– Attraktive løsninger

• brukere av vegen

• naboer til vegen

● Viktigst å få en avklaring?

Innløsing av boligeiendommer



● Regulering av en veg med nærliggende områder avklarer arealbruken for lang tid 
framover. Dette er viktig for mange:

-De som bor langs vegen

-De som driver næring ved vegen

-De som vil utvikle nye arealer (til næring, bolig, idrett, friluftsliv mv.)  ved vegen

-Gående og syklende

-Lokaltrafikk

-Gjennomgangstrafikk

● De som bor langs vegen

Dagens trafikk langs den mest bebodde strekningen ved Tøndergård er om lag 15000 biler i 
døgnet. Dette gir et lite tilfredsstillende bomiljø både innendørs og utendørs, og mange 
beboere merker dette på kroppen i dag. Regelverket for støy gir ikke grunnlag for å tilby 
støyreduserende tiltak for eiendommene langs eksisterende veg nå. En vedtatt 
reguleringsplan vil utløse muligheter for å kreve innløsning av bolig. Finansiering av 
utbyggingen vil gi muligheter for gode støyskjermingstiltak som alternativ til innløsning. I dag 
er mange av beboerne i en «limbo» der de lever i et dårlig bomiljø, men ikke har muligheten 
hverken til å støyskjerme godt nok eller får solgt boligen til en akseptabel pris.

Hvorfor det bør reguleres for en 
«kapasitetssterk gate med fire felt»



● De som driver næring ved vegen

Næringsdrivende får ikke drevet butikken sin på en optimal måte når behovet for areal til veg 
gir usikkerhet. Så lenge det er uavklart hvor mye vegareal som kreves for framtidig E39 og 
hvor traseen skal ligge vil dette være en ulempe for næringslivet. For eksempel vil det være 
vanskelig for en virksomhet å få godkjent utviding som skaper større kundegrunnlag hvis ikke 
avkjørsel/kryss er vurdert å være bra nok. Et motsatt eksempel er at Molde Bakeri fikk 
tillatelse til å bygge nytt ved E39 ved Lergrovika fordi arealbruken (4-feltsveg) var avklart 
gjennom vedtatt reguleringsplan.

● De som vil utvikle nye arealer ved vegen

Området fra Bolsønes til Kviltorp er av stor interesse for både offentlige formål, 
eiendomsutviklere  og ideelle foreninger. Så lenge den detaljerte arealbruken inkludert 
tilkomster/kryss er uavklart vil utviklingen av arealene kunne stoppe opp. Det vil være svært 
vanskelig å få lov til å etablere ny virksomhet i dette området før en ny reguleringsplan er 
vedtatt. Det er kjent at grunneiere har planer for boligbygging i området og at foreninger har 
planer for nybygging. For eksempel har Molde Seilforening ønske om naustbygging ved 
Nøisomhedfyllinga, noe de ikke får tillatelse til før nødvendig areal til veg og tilkomst er 
avklart. De som trolig blir sterkt berørt av nye veger har også ønske om raskest mulig å se på 
nye muligheter annet sted. Dette gjelder spesielt nord og sør for det nye Fuglsetkrysset.



● Gående og syklende

Gående og syklende har i dag et bra tilbud langs nordsida av dagens E39 fra Årø til Bolsønes, 
men det kan og bør bli enda bedre. Dette gjelder spesielt ved kryssområdene på Kviltorp, 
Fuglset og Bolsønes samt tilknytningen mot kjøpesenterområdene og mot sentrum. Det må 
planlegges planfrie kryssinger av kryssområdene på Kviltorp og Fuglset og en god tilknytning 
mot eksisterende gang-/sykkelveg nord for Felleskjøpet. Dette vil fremme transportsyklismen 
mellom Molde øst og sentrum og øke sjansene for å oppnå nullvekst i personbilismen.

Sammen med ny E39 vil det bli sammenhengende turveg og sideveg på sørsida av E39 langs 
Fannefjorden. Denne muligheten finnes ikke i dag, spesielt mellom Bolsønes og Tøndergård
og mellom Nøisomhedfyllinga og Årø. 

Dagens E39 er en barriere mellom byen og fjorden. Det finnes kun en planfri kryssing under 
vegen ved Lubbenes. En ny E39 vil gi flere planfrie kryssinger,  både ved Fuglsetkrysset, ved 
Tøndergård, ved Retiro og ved Nøisomhedfyllinga. Tidligere regulerte planfrie kryssinger på 
Kviltorp og Årø kompletterer dette og reduserer barrierevirkningen for den framtidige E39 
vesentlig.



● Lokaltrafikk
Trafikken på dagens E39 er en blanding av bytrafikk, innfartsvegtrafikk og gjennomgangstrafikk. 
Gjennomgangstrafikken utgjør en relativt liten del av totalen, men det er viktig at trafikken langs 
denne hovedvegen på Vestlandet kan gå relativt uhindret av lokale forhold.  Molde er slik utbygd 
at lokaltrafikken «dreneres» mot de to innfartsvegene fra øst, Fannestrandvegen og Frænavegen. 
Frænavegen er ikke egnet for den trafikken den har i dag, spesielt er vestre del trafikksikkerhets-
messig dårlig for alle trafikantgrupper og har et bomiljø tett på som er negativt påvirket av 
trafikken. Dette peker i retning av at det er til Fannestrandvegen lokaltrafikken må ledes. 
Regulerte rundkjøringer i en eller annen utforming i Fuglset- og Kviltorpkrysset løser i stor grad 
utfordringene med framkommelighet og kapasitet mellom lokal- og gjennomgangstrafikk og vil 
avlaste dagens uholdbare trafikkmengde i Frænavegen. Det bør i tillegg ses på forbedringer på 
lokalvegene mellom Frænavegen og Fannestrandvegen (Nøisomhed-, Enen og Kviltorpvegen) for å 
sikre trafikksikkerhetsmessig forsvarlige løsninger for alle trafikantgrupper. 
Dette er utbedringsprosjekt naturlig hører til en Bypakke Molde.
Det ideelle er å få skilt lokaltrafikk fra gjennomgangstrafikk med lokale sideveger og gode kryss på 
hovedvegen. Dette kan vise seg å medføre store konsekvenser for bomiljøer og legger beslag på 
mye areal. Det må søkes å oppnå løsninger som ikke i for stor grad går ut over sårbare områder 
samtidig som kravet til framkommelighet langs hovedvegen tas vare på. 
Fra Bolsønes til Tøndergård (Ahlsell) vil det være naturlig å bygge ny lokalveg for å legge til rette for 
utviklingen av området. Retiroområdet og båthavna kan også tilknyttes en slik lokalveg sør for E39, 
men alternativ med direkte av- og påkjøring («høyre av/på») for disse to områdene kan vise seg å 
være den optimale løsningen. For Lubbenes/Kunstgressbanen virker alternativ med lokalveg å 
være lite ønskelig både fra øst, nord og vest så her vil direkte av- og påkjøring («høyre av/på») 
være en meget aktuell løsning. Øvrige direkteavkjørsler, til bl.a. Nøisomhedfyllinga finnes det gode 
nok alternativer til, så de bør uansett stenges.



● Gjennomgangstrafikk

Dagens E39-trafikk er i perioder preget av kø som gir usikker framkommelighet. Dette gjelder 
flere perioder og på ulike strekninger:

- fra Molde ferjekai til Fuglset når ferjebiler kommer inn i stor bytrafikk for- og ettermiddag.  

- fra Årø til Rosebyrundkjøringa om morgenen, mest før Kviltorp og i Bolsønesområdet

To forhold vil kunne endre dette bildet noe:

-nytt sjukehus på Hjelset, - vil snu deler av trafikkstrømmene, men usikkert hvor mye

-bygging av fjordkryssing, - med Møreaksen vil en få en jevnere trafikk ut av en tunnel på 
Bolsønes og trolig en større trafikkøkning etter hvert. 

● Oppsummering:

Problemstillingene beskrevet ovenfor peker alle i retning av at det bør planlegges og 
realiseres en kapasitetssterk gate med fire felt fra Bolsønes til Kviltorp.

Kollektiv- og sambruksfeltene (2+) kan ikke reguleres, men er viktig for å oppnå nullvekst i 
personbiltrafikken som er en hovedmålsetting for Bypakke Molde.



Milepæl Når/frist

Varsel om oppstart med planprogram 2. kvartal 2019

Folkemøte 2. kvartal 2019

Merknadsfrist 3. kvartal 2019

Oversending til kommunen for fastsetting 

planprogram

3. kvartal 2019

Planprogram fastsatt i kommunen 3-4. kvartal 2019 1.-2. kvartal 2020

Konsekvensutredning og reguleringsplan 

utarbeides

2019- 1.kvartal 2021

Oversending kommunen for utlegging til 

offentlig ettersyn

1.Kvartal 2021

Høringsperiode 2. kvartal 2021

Medvirkningsprosess/folkemøter 2. kvartal 2021

Merknadsgjennomgang/justering av 

planforslag

3. kvartal 2021

Oversending til kommunen 3. kvartal 2021

Godkjenning av reguleringsplan i 

kommunen

3-4. kvartal 2021

Framdrift



● Merknadsbehandling ferdig innen 21.februar

● Revidert forslag til planprogram oversendes Molde kommune innen 28.februar

● Forslag til planprogram tas opp til behandling i Hovedutvalg for t,p,n,m 17.mars

Planlagt framdrift planprogram



Prinsippløsning kommunedelplan Julbøen-Molde/grensesnitt Bolsønes
(avstand min 120 m mellom tunnel og kryss)



Mulighetsskisse – «midtstilt» med gangbru



Mulighetsskisse – «nordlig» med «grønn bru»



Mulighetsskisser - snitt ved båhavna



● Halgeir Brudeseth, prosjektleder
– halgeir.brudeseth@vegvesen.no
– 913 46388

● NN, planleggingsleder
– NN@vegvesen.no

● Arild Grønsberg, grunnerverver
– arild.gronsberg@vegvesen.no
– 411 03905

● Jostein Bø, arealplansjef, Molde kommune
– jostein.bo@molde.kommune.no
– 71 11 10 00
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